

"ສະພາຮ່ວມ ເອີຣົບ ສະແດງ ຄວາມເປັນຫວັງ ເປັນໃຍ ຕໍ່ສະຖານະພາບ ທາງດ້ານ ສິດທິມະນຸດໃນ ສປປລາວ"

ເມື່ອ ວັນພະຫັດ ວັນທີ ໑໖ ມິຖະສາ ໒໐໑໕, ສະພາຮ່ວມເອີຣົບ ໄດ້ລົງມະຕິຮັບເອົາກົດໝາຍຮຽກຮ້ອງ ໃຫ້ຮັຖບານ ສປປລາວ ໃຫ້ຄວາມກະຈ່າມແຈ້ງ ເຖິງ ຊາຕາກັມ ຂອງ ທ່ານ ສົມບັດ ສົມພອນ, ແລະ ໃຫ້ຕອບຕໍ່ຄໍາຖາມ ຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍທີ່ຍັງຄາງຄາຢູ່ ກ່ຽວກັບການຫາຍສາບສູນຂອງຜູ້ກ່ຽວ.

ນອກນັ້ນ ມະຕິ ດັ່ງກ່າວຍັງໄດ້ຮຽກທາງໃຫ້ທາງການ ສປປລາວ ຮັບເອົາການຊ່ວຍເຫຼືອຂອງນັກຊ່ຽວຊານ ຕ່າງປະເທດ, ເພາະການເມີນເສີຍຂອງທາງການ ສປປລາວ ຕໍ່ກໍຣະນິດັ່ງກ່າວເຮັດໃຫ້ເກີດການສົງໃສວ່າ ທາງການ ສປປລາວ ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງໃນການຫາຍສາບສູນ ຂອງ ທ່ານ ສົມບັດ ສົມພອນ.

ມະຕິສະບັບດັ່ງກ່າວຍັງໄດ້ບົ່ງວ່າ ກໍຣະນິ ຫາຍສາບສູນ ໂດຍຖືກຍັງຄັບ, ຍັງຄົງເປັນ ອຸປະສັກອັນໃຫຍ່ຫຼວງທີ່ ຈະກົດກັນ ບໍ່ໃຫ້ ສປປລາວ ຖືກຮັບເຂົ້າສັງກັດຢູ່ໃນ ກຳລັງການ ດ້ານສິດທິມະນຸດ ແຫ່ງ ອົງການສະຫະປະຊາຊາດ. ມະຕິ ດັ່ງກ່າວ ຈຶ່ງໄດ້ຮຽກຮ້ອງຕໍ່ ຮັຖບານ ສປປລາວ, ໃຫ້ ທຳ ການ ສືບສວນ ຢ່າງຄົດແນ່ແລະຄົບຖ້ວນ, ໂດຍບໍ່ມີຄວາມ ບົດເບືອນ, ແລະ ຢ່າງມີປະສິດຕິພາບ ເຖິງກໍຣະນິ ຫາຍສາບສູນດັ່ງກ່າວ, ໃຫ້ກຳຈັດການລະເມີດຢ່າງເນື່ອງນຶດ ຕໍ່ການເຄົາລົບ ສິດທິມະນຸດ ແລະ ການເມືອງ, ສິດທິ ດ້ານການປາກເວົ້າ, ການ ຊຸມນຸມ ໃນ ສປປລາວ, ແລະໃຫ້ນັບຖື ແລະປົກປ້ອງ ສິດທິຂອງນັກຕໍ່ສູ້ເພື່ອສິດທິມະນຸດ ປົກປ້ອງສິດທິຊົນເຜົ່ານ້ອຍ ແລະບັນດາສະມາຊິກຂອງອົງການ ທີ່ບໍ່ຂຶ້ນກັບລັຖະບານ, ແລະ ສິດທິ ທາງດ້ານສາສນາແລະການເຊື່ອຖື.

ມະຕິສະບັບດັ່ງກ່າວຍັງໄດ້ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ທາງການ ສປປລາວ "ຮັບຮອງເອົາຢ່າງຮີບດ່ວນກົດໝາຍສາກົນ ວ່າ ດ້ວຍການປົກປ້ອງບຸກຄົນຕໍ່ການຫາຍສາບສູນ" ຊຶ່ງທາງການ ສປປລາວ ໄດ້ລົງນາມຮັບເຊັນເມື່ອ ປີ 2008, ພ້ອມຍັງ ໄດ້ຮຽກທາງໃຫ້ຄະນະຜູ້ນຳຂອງ ສປປລາວ ທຳການປະຕິຮູບສູ່ເສັ້ນທາງການເຄົາລົບສິດທິມະນຸດ, ເພື່ອໃຫ້ສອດຄ່ອງ ກັບເງື່ອນໄຂຂອງສັນຍາສາກົນຊຶ່ງຕົນໄດ້ລົງນາມຮັບເຊັນ.

ນອກຈາກນັ້ນ, ສະພາຮ່ວມເອີຣົບ ຍັງໄດ້ສະແດງຄວາມວິຕົກກັງວົນຕໍ່ບັນຫາການຂັບໄລ່ປະຊາຊົນອອກຈາກ ບ້ານເຮືອນແລະທີ່ດິນຂອງເຂົາເຈົ້າໂດຍບໍ່ມີຄ່າຕອບແທນ, ແລະຕໍ່ບັນຫາສໍາຮາຊັບຫຼວງ ໃນ ສປປລາວ.

ຂະບວນການລາວເພື່ອສິດທິມະນຸດ ຂໍສະແດງຄວາມຊື່ນຊົມຕໍ່ທາທິຂອງບັນດາສະມາຊິກສະພາເອີຣົບ, ແລະ ຂໍຂອບອົກຂອບໃຈໃນການອຸ່ມຊຸຊົນຊາດທີ່ສະແດງຫາປະຊາທິປະໄຕ, ຄວາມຍຸດຕິທັມດ້ານສັງຄົມ, ແລະຄວາມໂປ່ງໃສ ໃນການບໍລິຫານປະເທດໃນ ສປປລາວ.

ຂະບວນການລາວເພື່ອສິດທິມະນຸດ ສະແດງຄວາມເສັງໃຈຕໍ່ການເມີນເສີຍຂອງຄະນະກຳມະທິການຮ່ວມ ດ້ານ ສິດທິມະນຸດ ຂອງກຸ່ມເອຊຽນ, ຕໍ່ໜ້າການລະເມີດສິດທິມະນຸດ ໃນ ສປປລາວ ແລະໃນຂົງເຂດເອຊຽນ.

ຂະບວນການລາວເພື່ອສິດທິມະນຸດ ມີຄວາມເພັງພໍໃຈຕໍ່ມະຕິຂອງສະພາເອີຣົບ, ແລະຮຽກຮ້ອງຕໍ່ປະຊາຄົມ ສາກົນ, ໃຫ້ພັກດັນທາງການລາວ, ທັງທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ເພື່ອໃຫ້ເງື່ອນໄຂຂອງມະຕິສະບັບນີ້ຖືກນຳມາປະຕິບັດ ຢ່າງຮີບ ດ່ວນ.